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رئیس دفتر رئیس جمهوری گفت: تبدیل 
اقتصاد سنتی به اقتصاد دانش بنیان، شعار 

نیست بلکه یک ضرورت است.

»محمود واعظی« روز گذشته در نشست با 
فن آوران و مدیران شرکت های دانش بنیان 
و نوآفرین استان یزد افزود:اگر فن آوری های 
نوین وارد عرصه اقتصاد کشور نشود به سرعت 
و  بالا  هزینه  با  مجبوریم  و  می افتیم  عقب 
بهره وری اندک به مردم خدمات رسانی کنیم.

وی اظهار داشت: اگر قرار است در بازارهای 
باشد  رقابت  قابل  ایرانی  کالاهای  مختلف، 
چاره ای جز این نیست که به سمت اقتصاد 

دانش بنیان حرکت کنیم.
به گفته وی اگر دولت روحانی این همه فشارها 
را تحمل کرد برای این بود که فضای مجازی را 
گسترش دهد، نه اینکه فقط فیلم ببینند بلکه 
اساس آن چیزی بود که در سال ۹۲ در وزارت 

ارتباطات برای توسعه اقتصاد دانش بنیان بود 
پیش ران  تی  سی  آی  داشتیم  اعتقاد  چون 

توسعه کشور است.
واعظی در ادامه تصریح کرد: دانشگاه های ما 
باید از دانشگاه های آموزش محور یا تئوری 
محور به دانشگاه های مهارت محور تبدیل 
شوند و با مرور زمان دانشگاه می تواند با فضای 
فناوری های نوین به مرکز تولید و خلق ثروت 

تبدیل شوند.
واعظی در مورد قانون شرکت های دانش بنیان 
نیز با بیان اینکه این قانون مدتها تصویب شده 
و خاک می خورد تصریح کرد: این قانون در 
دولت آقای روحانی، احیا و به بهترین نحو از 

آن استفاده شد.
رئیس دفتر رئیس جمهور ادامه داد: در دنیای 
امروز در هیچ حوزه ای نمی توانیم رقابت کنیم 
و اگر فناوری های نوین را وارد این بخش ها 
نکنیم به سرعت عقب می افتیم در حالیکه با 

هزینه بالا و راندمان کم می توانیم به مردم 
سرویس بدهیم.

رئیس دفتر رئیس جمهور در این مراسم، 

از بخش های مختلف پارک علم و فن آوری 
یزد و شرکت های دانش بنیان استان یزد 

بازدید کرد.

واعظی عنوان کرد:

ضرورت تبدیل اقتصاد سنتی به دانش بنیان
خبر اول

هیات های ورزشی؛
چرا و چگونه؟!

فدراسیون های  نام  حتما 
شنیده  را  ورزشی  مختلف 
این  که  دانید  می  و  اید 
استان های  در  فدراسیون ها 
مختلف، و شهرهای مختلف 
با  دارند  زیرمجموعه های 

عنوان هیئت.
استان،  فوتبال  هیئت  مثلا 

هیئت نجات غریق استان، هیئت همگانی استان و...
این هیئت ها هم در شهری مثل تهران زیر مجموعه های 
دارند که مناطق مختلف شهر را بتوانند مدیریت کنند. 
مثلا هیئت فوتبال جنوب شرق تهران، البته این مختص 
شهرهای بزرگ است و شهرهایی با وسعت کمتر نیازی به 

این تقسیم بندی آخری ندارند.
وظایف عمده و مهمی هم البته به عهده این هیئت هاست.

برگزاری مسابقات، دوره های مربیگری و داوری، اجرای 
همایش ها و کارگاه های آموزشی و ورزشی و بسیاری 

وظایف دیگر.
اما حقیقتا چرا با این همه تقسیم وظایف، وضعیت ورزش 
کشور همچنان نابسامان است و شاهد پیشرفت درخور این 

همه سال فعالیت نیست؟!
مدیریتی سطوح  و ضعف های  المللی  بین  از مشکلات 
عالی که بگذریم، به افرادی می رسیم که الحق و الانصاف 
با تمام وجود برای حوزه مدیریتی و فعالیتی خود زحمت 
می کشند. از رئیس و دبیر و روابط عمومی تا مسئولان 

کمیته ها و مربیان و ورزشکاران.
در هر هیئت ورزشی عده ای از علاقمندان به ورزش با تلاش 
شبانه روزی مشغول توسعه و معرفی ورزش در میان اقشار 
مختلف جامعه هستند و در تعاملی هرروزه با نهادهای مرتبط 
نشانی،  آتش  احمر،  هلال  پرورش،  و  آموزش  مانند  دیگر 
برای  ای  زمینه  هرجاکه  و  نهادهای خصوصی  شهرداری، 
گسترش ورزش باشد، با همتی وصف ناشدنی به خدمت 
مشغولند. خدمتی که قدردانی ندارد و این افراد، نه تنها برای 
زحمات خود، اجری دریافت نمی کنند، بلکه گاه از سرمایه 
شخصی نیز برای انجام اهداف این هیات ها هزینه می کنند. نه 
تنها دفتر کار مناسبی در اختیار ندارند بلکه حتی اینترنت و قلم 
و کاغذ مورد نیازشان را هم از جیب خودشان تامین می کنند.
قطعا این افراد تا جایی توانایی اینگونه خدمت رسانی را خواهند 
داشت و در وضعیت اقتصادی جامعه امروز در یک بزنگاه، 
عطای خدمت را به لقایش خواهند بخشید و کار را زمین 
خواهند گذاشت. تامین مالی، حمایت سازمانی و ایجاد فضای 
مناسب برای تداوم خدمت رسانی توسط این افراد کوچکترین 
توجهی است که دولت و وزارت ورزش می تواند برای ایجاد 
انگیزه در مدیران و مربیان هیات ها به خرج دهد. توجهی که 
جای خالی آن به شدت احساس می شود، و حاصلش می شود 

همین کاهش سرعت پیشرفت در عرصه ورزش کشور.
یارب مباد کس را مخدوم بی عنایت

 دکتر علی  ساجدی

خودروی تانک بر »کیان 700« با حضور 
و  مسلح  نیروهای  کل  ستاد  رئیس 

فرمانده کل ارتش رونمایی شد.

به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از روابط 
عمومی ارتش، صبح روز گذشته  با حضور 
سردار سرلشکر پاسدار محمد باقری رئیس 
ستاد کل نیروهای مسلح و امیر سرلشکر 
سید عبدالرحیم موسوی فرمانده کل ارتش 
در مرکز بهینه سازی و نوسازی شهید زرهرن 
تانک بر  خودروی  از  ارتش،  زمینی  نیروی 

»کیان ۷۰۰« رونمایی شد.

تانک بر »کیان ۷۰۰« با قدرت موتور ۷۰۰ 
اسب بخار و قدرت کِشندگی ۲۰۰ تن، قابلیت 
حمل ۲ دستگاه تانک ۶۰ تنی را بر روی 

کشنده فوق سنگین »سلیمان-۳« دارد.
همچنین، رئیس ستاد کل نیروهای مسلح 
از خط بازآماد و بازسازی تانک »چیفتن«، 
خط بازآماد و بازسازی تانک »اسکورپین«، 
توپ های  بازسازی  و  بازآماد  خط 
خودکششی و ادوات سنگین، خط بازآماد 
ادوات اپتیکی و خط بازسازی و بازآماد تریلر 

مرکز زرهرن بازدید کرد.
معاون  عبداللهی،  علی  سرتیپ  سردار 
هماهنگ کننده ستاد کل نیروهای مسلح، 
امیر سرتیپ محسن دره باغی، معاون آماد، 
کل  ستاد  صنعتی  تحقیقات  و  پشتیبانی 
کیومرث  سرتیپ  امیر  مسلح،  نیروهای 
ارتش،  زمینی  نیروی  فرمانده  حیدری، 
سردار ابوالقاسم فروتن، رئیس دفتر رئیس 
ستاد کل نیروهای مسلح، امیر سرتیپ نوذر 
زمینی  نیروی  فرمانده  جانشین  نعمتی، 
ارتش در این بازدید سردار سرلشکر باقری 

را همراهی کردند.

با حضور رئیس ستاد کل نیروهای مسلح و فرمانده کل ارتش؛

تانک بر »کیان 700« 
رونمایی شد

امنیتی
معاون رئیس جمهور:

حذف زنان از امکانات و سالن های 
ورزشی امکان ناپذیر است

زنان

و  زنان  امور  در  رئیس جمهوری  معاون 
دغدغه های  درخصوص  خانواده  امور 
و  ورزش  زمینه  در  زنان  امور  معاونت 
سلامت بانوان گفت: تلاش کردیم سهم 
کشور  ورزشی  فضاهای  سرانه  در  زنان 
پیش بینی شود و هیچ نهاد و حتی بخش 
خصوصی نتواند سهم زنان از امکانات و 

سالن های ورزشی را حذف کند.

به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از معاونت 
امور زنان و خانواده، معصومه ابتکار با تأکید 
بر ضرورت توجه به نشاط اجتماعی بانوان 
افزود: برای افزایش سهم بانوان از فضاهای 
با  که  مکاتباتی  و  پیگیری ها  با  ورزشی 
کمیسیون مجلس در خصوص آیین نامه 
واگذاری اماکن ورزشی صورت گرفت تلاش 
کردیم سهم زنان در سرانه فضاهای ورزشی 
کشور پیش بینی شود و هیچ نهاد و حتی 
بخش خصوصی نتواند سهم زنان از امکان 
ورزشی را حذف کند که خوشبختانه این 

موضوع در آیین نامه قید شد.
ورزش  بار  یک  بانوان  اگر  داد:  ادامه  وی 

در محیط های مناسب را تجربه کنند و 
نشاط خود  و  آن در روحیه  تاثیر  متوجه 
شوند طبیعتا ورزش و فعالیت بدنی را ادامه 

خواهند داد.
وی تصریح کرد: موضوع دیگر تلاش برای 
اجرای طرح مناسب سازی مدارس دخترانه 
از تمامی خیرین،  این راستا  است که در 
و  شهرداری ها  مدارس،  نوسازی  سازمان 
آموزش و پرورش دعوت می کنم تا فضای 
که  مناسب سازی شود  به شکلی  مدارس 
دختران از نشاط بیشتر و فضای ورزشی و 

نور مستقیم آفتاب بهره مند شوند.

حوادث در البرز

دستگیری کلاهبردار ۱00 میلیون تومانی در البرزکشف هروئین در عملیات مشترک پلیس فردیس و ملارد
فرمانده انتظامی شهرستان فردیس استان البرز اعلام کرد با 
تلاش مأموران کلانتری 1۲ اهری شهرستان فردیس یک کیلو 
۶0 گرم هروئین در شهرستان ملارد استان تهران کشف شد.

به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از ایرنا، سرهنگ بیژن جنتی 
روز گذشته خبر داد: در پی دریافت گزارشی مبنی بر فعالیت 
فردی در زمینه خرید و فروش گسترده مواد مخدر در شهرستان 
های فردیس و ملارد رسیدگی به موضوع در دستور کار ماموران 

کلانتری ۱۲ اهری فردیس قرار گرفت.

وی گفت: ماموران پلیس فردیس پس از اطمینان از صحت و سقم 
خبر به همراه اکیپی از مأموران انتظامی شهرستان ملارد استان 
تهران به مخفیگاه متهم اعزام شدند و با هماهنگی مقام قضایی 
قصد ورود به منزل متهم را داشتند که نامبرده پس از مشاهده 

ماموران به وسیله یک دستگاه خودرو پراید اقدام به فرار کرد.
فرمانده انتظامی شهرستان فردیس گفت: ماموران با تعقیب و 
گریز وی در نهایت با رعایت قانون به کارگیری سلاح ۲ تیرهوایی 
و یک تیر به سمت لاستیک خودرو متهم شلیک کرده و نامبرده 

را دستگیر و به کلانتری منتقل کردند.

رئیس پلیس آگاهی استان البرز گفت: فرد کلاهبرداری که 
با ترفند برنده شدن در قرعه کشی سفر به عتبات عالیات 
100 میلیون تومان از طعمه های خود به جیب زده بود در این 

استان دستگیر شد.

به گزارش »دنیای هوادار«، سرهنگ محمد نادربیگی روز گذشته 
گفت: در پی دریافت چند فقره پرونده کلاهبرداری کارت به 
کارت با ترفند برنده شدن در قرعه کشی سفر به عتبات عالیات، 
بررسی موضوع در دستور کار اداره مبارزه با جعل و کلاهبرداری 

پلیس آگاهی البرز  قرار گرفت.
 طبق اظهارات شکات، فرد ناشناسی طی تماس با آن ها عنوان 
می کرده که به خاطر خوش حسابی و پرداخت به موقع قبوض 
تلفن همراه برنده قرعه کشی سفر به عتبات عالیات شده و با این 
ترفند آن ها رابه پای دستگاه های خودپرداز می کشاند و حساب 

آنان را خالی می کرد.
پلیس البرز محل استقرار این متهم را در یکی از مسافرخانه های 
کرج شناسایی و پس از تحت نظر قرار دادن وی، زمانی که قصد 
ورود به ساختمان را داشت در یک عملیات غافلگیرانه دستگیر کرد.

سرمقاله



یکشنبه  19 آبان 98 - شماره 345

روزنامه

3 اجتماعی
دانلود کنید 

  
آیت اله رئیسی: گزارشگران فساد 
باید تشویق شوند نه توبیخ

رئیس قوه قضاییه ضمن ابراز همدردی با 
آسیب دیدگان زلزله آذربایجان شرقی از 
تمامی مسئولان و دستگاه های استانی به 
ویژه دادگستری استان آذربایجان شرقی 
خواست تا با بسیج امکانات از تمام توان 
رفع  به  کمک  و  امنیت  تامین  برای  خود 
گرفتاری و کاهش مشکلات حادثه دیدگان 

استفاده کنند.

به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از روابط 
و  الاسلام  حجت  قضاییه،  قوه  عمومی 
روز شنبه  رئیسی  ابراهیم  المسلمین سید 
طی پیامی اعلام کرد: حادثه تلخ و تأسف 

که  میانه  شهرستان  در  زلزله  وقوع  انگیز 
باعث جان باختن و مجروح شدن تعدادی 
از هموطنان عزیز شد را به مردم خونگرم 
خطه آذربایجان شرقی، تسلیت عرض نموده 
و رحمت و غفران الهی برای جانباختگان و 
مجروحان  و  مصدومان  برای  عاجل  شفای 

مسالت می کنم.
وی افزود: بی تردید امدادرسانی و رسیدگی به 
مشکلات مردم آن مناطق با توجه به برودت 
هوا، همت و تلاش همه دستگاه های اجرایی 
و نهادهای خدمت رسان را می طلبد و امید 
است مسئولان و دستگاه های ذیربط بویژه 
دادگستری استان آذربایجان شرقی با بسیج 

امکانات، از تمام توان خود برای تأمین امنیت 
و کمک به رفع گرفتاری و کاهش مشکلات 

حادثه دیدگان استفاده کنند.
زلزله ای به بزرگی ۵.۹ دهم در مقیاس امواج 
درونی زمین )ریشتر( ساعت ۲ و ۱۷ دقیقه و 
۳ ثانیه بامداد روز جمعه حوالی شهر ترک در 
استان آذربایجان شرقی را لرزاند. در این زلزله 
۵ نفر جان خود را از دست داده و ۵۲۹ نفر 

مجروح شدند.
ترَْک یکی از شهرهای استان آذربایجان شرقی 
مرکز  شهر  است.این  ایران  غرب  شمال  در 
دهستان کندوان و بخش کندوان شهرستان 

میانه می باشد.

رضا تواضعی

به گواه دست نوشته های سابقم و دوستانی که 
مرا می شناسند خود را بیش از اصلاح طلبان 
به اصولگرایان در سپهر سیاسی ایران نزدیک 
می دانم و اساسا معتقدم اصولگرایان حاملان 
معرفت مندی و شعارهایی هستند که بیشتر 
به منافع ملی ایران و مفاهیم انقلابی مان و 
تر  نزدیک  ایران شهری  اندیشه های  حتی 
است و به همین دلیل قطعا به ایشان سمپاتی 
و رغبت بیشتری دارم. اما این دلیل بر این 
نمی شود چشم خود را بر بی اخلاقی های 
گاه و بیگاه این جریان ببندم که گاهی نه فقط 
از حد می گذرد که به حد جنون و هیستری 
و تهوع نزدیک می شود. از این دست رفتارها 
و بی اخلاقی ها از منتسبین به این جناح کم 
ندیدیم. چه در جریان برجام که بعضا با دروغ 
های شرم آور، جوری القاء می کردند کأنه 
صنعت هسته ای ایران کلا بتن ریزی شده و 
از بین رفته تا بعد از آن حرف های بیمار گونه 
ای که در باب دکتر ظریف زده شد و یا حرف 

هایی که چندی است در باب وزیر ارتباطات 
زده می شود و قس علی هذا.

گرچه  گویم؛  می  اصولگرایان  به  خطاب 
دولت  های  تدبیری  بی  و  برجام  بدفرجامی 
تدبیر و امید باعث شد بسیاری از رفتارها و 
دروغ های تهوع آورتان زیر این سیاهی که 
در کارنامه دولت ماند، استتار شود اما دیدگاه 
مشمئز کننده و جناح زده شما در رفتار با 
رقیب آن قدر پیدا و عیان است که مگر کسی 
کور مادرزاد باشد که نتواند آن را رؤیت کند. 
در جدیدترین رفتار غیر اخلاقی شما حضرات، 
شاهد یک رفتار ریاکارانه در برخورد با یک 
سیئه هستیم که گرچه آن سیئه به شدت 
محکوم است اما از آن محکوم تر این رفتار دو 
رو و مزورانه و دبل استاندارد شماست که در 
چنین هنگامه هایی دمِ خروس جناح زدگی و 

قبیله گرایی تان بیرون می زند.
ماجرای زشتی که جناب علی مطهری ایجاد 
کردند و در پاسخ به یک دانشجوی دختر 
یا پسر از الفاظ نامناسب و زننده و ناسزایی 
استفاده کردند مفری شد تا شما حضرات 
دست افشان و ذوق زده، بر طبل محکومیت 
و برخورد با این فرد خاطی بکوبید و موجی 
رسانه ای علیه اصلاح طلبان به راه بیندازید، 
آن هم در حالی که رفتاری بسیار سخیف تر 
از این از سوی منتسبان به شمایان در همین 
مجلس اتفاق افتاده و شما در آن هنگامه ماله 
کشان حتی به دفاع از آن پرداختید. یادتان 

رفته در جریان فیلمی که از سخنان تهوع 
و  درآمد  پور«  قاضی  »نادر  آور  و شرم  آور 
زبان ترکی آذری، علنی مجلس  به  در آن 
یک فسادکده تصویر شد که در آن برخی 
نمایندگان را انگولک می کنند! و نباید در آن 
زنان را راه داد چون بلا سرشان می آورند!؟ 
آن زمان واکنش ها در روزنامه ها و رسانه 
های همسو با شما چه بود؟ اصلا همین علی 
مطهری همین چند وقت پیش در یک فقره 
شاذ گویی ساده لوحانه و ضد امنیت ملی و 
قلب واقعیت، ایران را در جریان جنگ قره 
باغ در کنار ارمنستان نشاند که باعث سوء 
استفاده وسیع مطبوعات قوم گرا و مطبوعات 
آن سوی ارس در جمهوری جعلی باکو شد. 

آن زمان شما چرا ساکت شدید و اباطیل و 
ترهات ایشان را محکوم نکردید؟ چون موج 
رسانه ای عوامانه ای نمی شد از آن به ضرر 
اصلاح طلبان درآورد؟ این دبل استاندارد و 
دورویی و ریاکاری شمایان نشان می دهد 
اگر از منظر شعار با اصلاح طلبان متفاوت 
هستید از منظر روشمندی و شیفتگی قدرت 
چندان فرقی نه فقط با اصلاح طلبان که با 
همه قدرت جویان صحنه سیاست ندارید و 
از همان روشهای کثیفی استفاده می کنید 
که همه سیاسیون از آن بهره می برند و چون 
این چنین هستید پس این قدر لاف اخلاق 
انقلابی و دینی نزنید که این پیراهن بر تنتان 

زار می زند.

رئیس قوه قضاییه:

دادگستری استان آذربایجان شرقی با تمام توان
به زلزله زدگان کمک کند

نگاهی به ریاکاری و دورویی اصولگرایان در جریان محکومیت رفتار علی مطهری؛

لافِ »اخلاقِ انقلابی« به تنتان زار می زند!

خبر روز

یادداشت روز

در آئین افتتاح جام ورزشی »خوشه چین« به میزبانی البرز مطرح شد:

تجهیز سه هزار خانه ورزش روستایی کشور 
توسعه ورزش همگانی  و  فرهنگی  معاون 
وزارت ورزش و جوانان اعلام کرد: تجهیز 
بیش از سه هزار خانه ورزش روستایی در 

دستور کار این وزارتخانه قرار گرفته است.

سید عبدالحمید احمدی روز گذشته در آئین 
افتتاح نخستین دوره جام ورزشی خوشه چین 
البرز  استان  میزبانی  به  کشور  یک  منطقه 
با بیان اینکه زمینه و شرایط یکسان را باید 

برای فعالیت ورزشی  شهرنشینان و روستائیان 
جوانان  و  ورزش  وزارت  گفت:  کرد،  فراهم 
در تلاش است با توسعه و تهیه برنامه هایی 
را  شرایط  بتواند  روستایی  ورزش  در  نوین 

برای فعالیت بیشتر و حرفه ای تر ورزشکاران 
روستایی فراهم کند.

وی با بیان اینکه شعار ما برای توسعه ورزش 
همگانی و توسعه ورزش روستایی »پیش به 

اندازی  راه  گفت:  است«  فعال  ایرانی  سوی 
از  بارز  نمونه   روستایی  ورزش  خانه های 
تلاش های وزارت ورزش وجوانان  برای توسعه 
به همین  که  است  مناطق   این  در  ورزش 
روستایی در  از سه هزار خانه  بیش  تجهیز 

دستور کار این وزارتخانه قرار گرفته است.
ورزشی  رشته  هفت  در  چین  خوشه  جام 
بومی محلی و رشته های مورد علاقه جوانان 

روستایی و عشایری برگزار می شود.

وزیر بهداشت: 
اجازه ورود ذرت های آلوده را 

نداده ایم
وزیر بهداشت، درمان و آموزش پزشکی گفت: خبرهای 
مطرح شده در مورد ذرت های آلوده دروغ محض است، 
چرا که اجازه ورود ذرت های آلوده را به هیچ سیستم و 

چرخه ای نداده ایم.

از  قدردانی  مراسم  حاشیه  در  گذشته  روز  نمکی  سعید 
بهورزان نمونه کشور در مشهد در گفت و گو با خبرنگاران 
افزود: ذرت های آلوده قبلا وارد کشور شده بود اما همه 
آن ها بلوکه شد، بارها این موارد ارجاع شد و در مقابل آن 

ها ایستادیم.
وی گفت: حتی اجازه ورود این ذرت ها را به حوزه صنایع 
مانند صنعت الکل سازی نیز ندادیم و مسائل مطرح شده 

پیرامون توزیع این ذرت ها در کشور کذب است.
او همچنین با اشاره به نقش بهورزان در عرصه سلامت 
گفت: بهورزان از ارکان اصلی نظام سلامت و توسعه خدمات 
بهداشتی و درمانی کشور به شمار می روند و با فعالیت های 
چشمگیر خود در پوشش فراگیر واکسیناسیون، مراقبت 
های بهداشتی از زنان باردار و شیرده، کودکان و گروه های 
بین  در  میر  و  مرگ  میزان  اند  شده  باعث  آسیب پذیر 
گروه های مختلف جامعه به یک دهم قبل از پیروزی انقلاب 

اسلامی کاهش یابد.
وزیر بهداشت افزود: برای ارتقای شغلی بهورزان و ارتقای 
مدرک تحصیلی آن ها اقداماتی در حال انجام است و از 

جایگاه آنان همه جانبه حمایت خواهد شد.
وی ایجاد پرونده الکترونیک سلامت، توسعه پزشکی خانواده 
و سیستم ارجاع نظام پزشکی، توسعه استفاده از خدمات 
بهورزها با نگرش تقدم بهداشت و پیشگیری بر درمان و 
تقدم درمان سرپایی بر درمان بستری را از برنامه هایی عنوان 

کرد که وزارت بهداشت بر آن ها تاکید ویژه دارد.
دکتر نمکی ادامه داد: طرح هر خانه یک پایگاه سلامت به 
زودی در سه استان کشور اجرایی می شود و ۴۰۰ خانه 
بهداشت عشایری با زیرپوشش داشتن یک میلیون و ۲۰۰ 
ایجاد  امسال  پایان  تا  رو  کوچ  عشایر  نفر جمعیت  هزار 

می شود که بهورزان نقش محوری در این زمینه دارند.

30 درصد جمعیت کشور در سه 
دهه آینده سالمند خواهند بود

آموزش  و  درمان  بهداشت،  وزیر  بهداشتی  معاون 
پزشکی گفت: 30 درصد جمعیت کشور در سه دهه 
آینده از نظر سنی به بالای ۶0 سال می رسند که جزو 

جمعیت سالمند محسوب خواهند شد.

از  تجلیل  مراسم  در  گذشته  روز  رئیسی  علیرضا  دکتر 
بهورزان نمونه کشور در مشهد افزود: اگرچه افزایش امید به 
زندگی از دستاوردهای حوزه سلامت به شمار می رود اما در 
شرایط فعلی افزایش رو به رشد جمعیت سالمندی به عنوان 

هشداری در این عرصه مطرح است.
وی گفت: مراقبت از سالمندان پیچیدگی ها و ملاحظات 
خاص خود را دارد و باید نظام مراقبت از سالمندان در کشور 

نهادینه شود.
گروه های  سلامت  تامین  در  بهورزان  نقش  گفت:  وی 
کسی  بر  سالمندان  جمله  از  جامعه  در  سنی  مختلف 

پوشیده نیست.
وی سه محور اساسی این طرح را شامل توسعه  پوشش همه 
گیر، افزایش کیفیت و طیف خدمات و کاهش پرداخت از 

جیب مردم عنوان کرد.
سلامت  پایگاه  یک  خانه  هر  طرح  آغاز  به  اشاره  با  وی 
افزود: این طرح که نقش مهمی در همگانی شدن پوشش 
سلامت دارد و توسط رابطان بهداشت در خانه های بهداشت 
از اول آذر ماه امسال به صورت  انجام می شود  روستایی 
آزمایشی در سه استان کشور اجرا می شود و در سال آینده 

در تمام استان ها اجرا خواهد شد.

بهداشت و سلامت
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با اعلام بانک مرکزی: 
انجام تراکنش بانکی از ابتدای
دی  ماه فقط با »رمز دوم پویا« 

انجام  اینکه  به  توجه  با  کرد:  اعلام  مرکزی  بانک 
تراکنش های بانکی و پرداخت از ابتدای دی ماه امسال با 
رمز دوم پویا امکان پذیر خواهد شد، خواهشمند است 
مشتریان بانک ها به منظور دریافت رمز و تایید شماره 
تلفن همراه به بانک صادرکننده کارت خود مراجعه کنند.

روابط عمومی بانک مرکزی در اطلاعیه شماره یک خود 
درباره رمزهای پویا، اعلام کرد: بانک ها و موسسات اعتباری 
به منظور ارتقای سطح امنیت تراکنش های بدون حضور 
اینترنت، امکان دریافت رمز دوم پویا را فراهم  کارت در 

کرده اند.
براساس این اطلاعیه، پیشگیری از برداشت های غیرمجاز در 
فضای مجازی ضروری می سازد تا از درگاه های مجاز بانکی 
و پرداخت استفاده و از ارایه اطلاعات در درگاه های مشکوک 

خودداری شود.
طرح استفاده اجباری از رمز دوم یکبار مصرف قرار بود از 
اول خرداد امسال اجرا شود و به دلیل ناتوانی برخی بانک ها 
در ایجاد زیرساخت پایدار و مطمئن ارایه این خدمات و 
همچنین وقوع مشکل در شماری از اپلیکیشن های بانکی 

به تأخیر افتاد.

دلار در صرافی ها به ۱۱ هزار و 
350 تومان رسید!

دلار در صرافی های بانکی و بازار آزاد، روز گذشته )شنبه( 
بدون تغییر قیمت نسبت به روز پنجشنبه ) 1۶ ابان (به 

بهای 11 هزار و 350 تومان به فروش رسید.

نرخ خرید هر دلار نیز در ساعت ۱۳ و ۳۰ دقیقه دیروز در 
صرافی های بانکی ۱۱ هزار و ۲۵۰ تومان و فروش ۱۱ هزار و 
۳۵۰ تومان شد. نرخ خرید هر یورو نیز ۱۲ هزار و ۵۵۰ تومان 

و فروش ۱۲ هزار و ۶۵۰ تومان شد.
میانگین بهای هر یورو در روز معاملاتی گذشته در سامانه سنا 

۱۲ هزار و ۶۰۲ تومان و هر دلار ۱۱ هزار و ۳۴۵ تومان بود.
همچنین در سامانه نیما دیروز هر حواله یورو به ۱۱ هزار 
و ۸۰۵ تومان و حواله هر دلار نیز ۱۰ هزار و ۶۵۵ تومان 

فروخته شد.
نرخ دلار در هفته های گذشته به ثبات و تعادل رسیده و بین 
کانال ۱۱ هزار و ۳۰۰ و ۱۱ هزار و ۴۰۰ تومان در نوسان 

بوده است.
غیرضروری،  تقاضای  کاهش  ارز،  بازار  از  دلالان  خروج 
افزایش عرضه ارز و کنترل دولت و بانک مرکزی از مهم ترین 
عوامل ایجادکننده ثبات در بازار ارز در هفته های گذشته به 

حساب می آید.

طلا و سکه در مدار کاهش قیمت
هر قطعه سکه تمام بهار آزادی طرح جدید در بازار آزاد 
تهران روز گذشته )شنبه( با افت حدود 50 هزار تومانی به 
به قیمت سه میلیون و 935 هزار تومان به فروش رسید.

هر قطعه سکه تمام بهار آزادی طرح قدیم در بازار آزاد تهران 
نیز در ساعت ۱۳ و ۳۰ دقیقه دیروز به قیمت سه میلیون و 

۹۳۰ هزار تومان ارزش گذاری شد.
همچنین نیم سکه نیز ۲ میلیون و ۷۰ هزار تومان، ربع سکه 
یک میلیون و ۲۹۰ هزار تومان و هر قطعه سکه گرمی ۸۱۰ 

هزار تومان داد و ستد شد.
علاوه براین در بازار آزاد تهران هر گرم طلای خام ۱۸ عیار 
۴۰۱ هزار تومان و هر مثقال طلا نیز یک میلیون و ۷۳۹ هزار 

تومان به فروش رسید.
نرخ اونس طلا در بازارهای جهانی دیروز به یک هزار و ۴۹۵ 

دلار کاهش یافت.

بانک و ارز

مدیرکل بنیاد مسکن مازندران خبر داد:
کمک بلاعوض به ۱70

خانوار سیل زده
خانوار   170 گفت:  مازندران  مسکن  بنیاد  مدیرکل 
سیل زده در شهرستان های گلوگاه و بهشهر در شرق 
این خطه شمال کشور تسهیلات بلاعوض دریافت کردند.

به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از ایرنا، حسین خانی 
نوذری روز گذشته عنوان کرد: براساس مصوبه دولت به هر 
خانوار خسارت دیده ناشی از سیل ۱۲ ابان ماه در شرق 
مازندران همانند سایر سیلزدگان اوایل فروردین ماه سال 
جاری استان تا سقف ۵۰ میلیون ریال متناسب با میزان 

خسارت دیدگی کمک بلاعوض داده شد.
وی اضافه کرد: در مجموع در سیل اخیر حدود ۳۳۰ واحد 
مسکونی در شرق استان مازندران دچار خسارت شدند که 
۱۲ واحد به طور کامل تخریب و یا به دلیل نبود شرایط برای 
سکونت تخریبی محسوب شد و مابقی نیز دچار خسارت 

شامل آبگرفتگی شد که نیاز به مرمت و بهسازی دارد.
مسوولان  از  مازندران  استان  مسکن  بنیاد  مدیرکل 
شهرستانی و محلی گلوگاه و بهشهر خواست تا خسارت 
دیدگان واقعی را برای تشکیل پرونده و دریافت کمک های 
بلاعوض و تسهیلات بانکی شامل وام ساخت و بازسازی به 

بنیاد مسکن انقلاب اسلامی سوق دهند.
خانی  گفت: براساس دستورالعمل به هر یک از واحدهای 
مسکونی خسارت دیده ناشی از سیل در بخش تعمیرات در 
شهرها و روستاها  به میزان خسارت علاوه بر پرداخت کمک 
بلاعوض تا سقف ۵۰ میلیون ریال، تسهیلات  ارزان قیمت  

تعمیرات تا سقف ۱۵۰ میلیون ریال  پرداخت خواهد شد.
وی اضافه کرد : همچنین برای ساخت واحدهای مسکونی 
نیز  قیمت  ارزان  ریال تسهیلات  میلیون  تا سقف ۴۰۰ 

پرداخت خواهد شد.
مدیرکل بنیاد مسکن انقلاب اسلامی مازندران گفت: برای 
هر واحد مسکونی تخریبی ناشی از سیل در شهرها تا سقف 
۱۰۰ میلیون ریال کمک بلاعوض و حدود ۵۰۰ میلیون 
ریال نیز تسهیلات ارزان قیمت ساخت تعلق می گیرد و 
واحدهای  پرونده  تایید  به  منوط  تسهیلات  این  دریافت 
مسکونی تخریبی از سوی کارشناسان بنیاد مسکن انقلاب 

اسلامی و مدیران محلی است.

مسکن دیجیتال برندینگ

علی قوامی
محقق، مدرس و مشاور کارآفرینی

و  تحلیل گر بازارسرمایه

تعاریف مختلفی از برند ارائه شده است. 
اینگونه  را  برند  مور  دیوید  و  میلر  جان 
است  نمادی  برند  اند»  کرده  تعریف 
برای  آفرینی  ارزش  برای  سازمان  که 
محصولات خود به کار میگیرد« برند یا 
هدف  برگیرنده  در  تجاری  نشان  همان 
در  خود  جایگاه  شرکت،  اعتبار  شرکت، 
میان رقبا،تخصص کاری استراتژی شرکت 
و  مناسب  برند  یک  ایجاد  باشد.  می  و.. 
سخت  کاری  امروز  دنیای  در  ماندگار 
می باشد بنابریان برای داشتن یک برند 
مناسب باید الزاماتی را در پیش گرفته و 
رعایت کنید.  از این اقدامات می توان به 

این موارد اشاره کرد:

1.تعریف و تعیین اهداف برندینگ
شما باید هدف و استراتژی کسب و کار 

خود را آماده نمائید:
:: چشم انداز شرکت خود را تهیه کنید

:: تعیین مسیر رسیدن به چشم انداز
 marketing بازاریابی  نقشه  تهیه   ::

plan

۲. طراحی وب سایت
در دنیای امروز برای شروع هر کسب و 
کاری داشتن یک وب سایت الزامی می 
از  توانید  می  کار  این  برای  شما  باشد. 
کمک  سایت  وب  طراحی  متخصصین 
بگیرید و پروژه طراحی سایت خود را به 
آن ها واگذار نمائید. تا کارهای مدیریت 

سایت شما را بر عهده بگیرند.

3. از شبکه های اجتماعی استفاده 
کنید

بسیاری از مردم عضو شبکه های اجتماعی 
هستند و در هر روز بارها این شبکه ها را 
چک میکنند. برای برندینگ سعی کنید 
در  این شبکه ها به تبلیغات محصول خود 
بپردازید و مطمئن باشید که می توانید 
برند خود را به افراد بسیاری معرفی کنید و 

جایگاه خوبی را بدست آورید.

4. برای کسب و کار خود یک ست 
اداری تهیه کنید

اداری  برای کسب و کار خود یک ست 
تهیه کنید. که شامل پاکت نامه، سربرگ، 
پیش فاکتور و ... باشد. بر روی هر کدام 
را  خود  ایمیل  و  تماس  شماره  آدرس، 
افزایش  باعث  کار  این  کنید.  یادداشت 

اعتبار شما به مشتریان می گردد.

5. بازاریابی ایمیلی
شما از طریق ایمیل می توانید خبرنامه 
مورد  در  اطلاعاتی  و  خود  محصولات 

محصولات خود ارائه دهید.

۶. در انجمن های تخصصی خود 
عضو شوید

هر صنفی برای خود یک انجمن دارد. 
برای برندینگ سعی کنید در انجمن های 
تخصصی کسب و کار خود عضو شده و 
از اطلاعات به روز در زمینه کاری خود 

اطلاع حاصل کنید.

7. در نشریات تبلیغ کنید
شما برای برندینگ می توانید با استفاده 
از انتشار مقالات از عملکرد و محصولات 
به تبلیغ پرداخته و در ضمن اطلاعاتی در 
اختیار مشتری قرار می دهید. این روش 

یک نوع بازاریابی غیرمستقیم است.
به رفتار  :: رقبای خود را تحلیل کنید. 
رقبا در بازار دقت کنید و ببینید آن ها 
محصولات  برندسازی  برای  کاری  چه 
چه  طریق  از  و  دهند.  می  انجام  خود 
کانال هایی به تبلیغ محصولات خود می 

پردازند.
رفتار  کنید.  تحلیل  را  خود  مشتریان   ::
مشتریان و خریدهای و سلایق آن ها را 
بررسی کنید. آنچه را که منجر به خرید 
سعی  و  کنید  کشف  میگردد  مشتریان 
کنید مشتریان خود را از حالت بالقوه به 

مشتریان وفادار تبدیل کنید.

8. از درس های برندهای گذشته 
استفاده کنید

را  موفق  برندهای  برندینگ،  انجام  برای 
بررسی کرده و راهی که آن ها رفته اند را 
مطالعه کنید. سعی کنید از درس های آن 
ها، درس گرفته و حتی راه های بهتری را 

در پیش بگیرید.

9. بازار را مورد مطالعه قرار دهید
برندسازی  در  که  هایی  راه  باید  شما 
شرکت موثرند را از همین بازار دریابید. 
به شما  بازار،  تحقیقات  از  نتایج حاصل 
کمک میکنند تا بدانید چه چیزی برای 

برندسازی شرکت شما موثر خواهد بود.

10. مدیریت درست مسیر
مدیر اجرایی، نقش موثری را در برندینگ 
مدیریت  توسط  مهم  تصمیمات  دارد. 
گرفته می شود و تیم مدیریت باید از مدیر 
در انتخاب درست برند مناسب حمایت 
واطلاعات  لازم  فکری  کمک  و  کنند 

مناسب را در اختیار مدیر قرار دهند.

11. ایجاد مدل مناسب
برند مناسب شما، باید متناسب با نیازهای 
باشد.  تجاری  ارزش  دارای  و  شرکت 
بنابریان، باید جامع ترین برندی را انتخاب 
باشد.  شرکت  هدف  نمایانگر  که  کنید 
حتما نیاز نیست که برند خود را طراحی 
کنید. شما حتی می توانید با الگوبرداری از 
برندهای حاضر و کمی تغییر در آن ها، به 

برند مطلوب خود برسید.

1۲. از همه کمک بگیرید
شما برای ایجاد یک برند مناسب، حتی 
میتوانید از افرادی که در اطراف شما هستند 
کمک بگیرید. این افراد حتی ممکن است 
کارمندان شما و یا مشتریانتان باشند. از 
تفاوت و اشتراکات نظرات دیگر، سعی کنید 

به یک برند مناسب دست پیدا کنید.

13. به افراد شرکت خود قدرت و 
اختیار بدهید

مبلغان  عنوان  به  افراد شرکت خود  از 
واقع  در  ببرید.  بهره  خود  محصولات 
کارمندان شما هستند که با افراد مختلف 
در ارتباط هستند. این کارمندان هستند 
با تعریف کردن از محصولات شما  که 
به بهتر شناخته شدن محصولات شما 
به  همچنین  ها  آن  کنند.  می  کمک 
افراد  و  هستند  شرکت  نماینده  عنوان 
کرده  اعتماد  ها  آن  به  تر  راحت  دیگر 
افراد دیگر معتبرتر  برای  و حرف شان 

محسوب می شود.

14. ایجاد ارتباط
شما باید برای برند خود همواره تبلیغات 
داشته باشید. در ضمن، باید این موضوع 
را همواره در نظر داشته باشید که پیام 
های شما باید مختصر و بیان کننده هدف 

شرکت و به سرعت قابل درک باشند.

15. بررسی عملکرد برند
برند،  تبلیغ  و  طراحی  از  بعد  باید  شما 
عملکرد برند را بررسی کرده  و این موضوع 
را بررسی کنید که برند شما چقدر برای 
شرکت ارزش افزایی کرده و تا چه حد در 

بازار رقابت تاثیرگذار بوده است.

5+۱0 توصیه عملی برای »برندینگ اینترنتی«؛

از »طراحی وب سایت« تا »ایجاد مدل مناسب«

در نخستین روز هفته؛
رشد 5۲5 واحدی شاخص بورس

شاخص کل در بازار بورس روز گذشته )شنبه( ۵۲۵ واحد رشد 
داشت که در نهایت این شاخص به رقم ۳۰۵ هزار و ۸۵۸ 

واحد رسید.

براساس معاملات دیروز بیش از ۲ میلیارد و ۶۶۴ میلیون 
سهم، حق تقدم و اوراق بهادار به ارزش ۱۲ هزار و ۷۴ میلیارد 

ریال داد و ستد شد.
همچنین شاخص کل )هم وزن( با ۵۶۲ واحد افزایش به ۸۶ 
هزار و ۲۵۱ واحد و شاخص قیمت )هم وزن( با ۳۷۶ واحد 

افت به ۵۷ هزار و ۶۷۲ واحد رسید.
شاخص آزاد شناور نیز  یک هزار و ۲۵۴ واحد افزایش به رقم 
۳۵۵ هزار و ۶۱۷ واحد رسید، شاخص بازار اول ۵۵۴ واحد و 

شاخص بازار دوم ۲۹۱ واحد افزایش داشت.
علاوه بر این در بین تمامی نمادها، ایران خودرو )خودرو( 
با ۱۴۵ واحد، بانک پاسارگاد )وپاسار( با ۱۳۵ واحد، سایپا 
)خساپا( با ۱۰۸ واحد، بانک ملت )وبملت( با ۹۵ واحد و 
کشتیرانی جمهوری اسلامی ایران )حکشتی( با ۷۶ واحد 

بیشترین تأثیر مثبت را بر شاخص کل داشتند.
در مقابل صنایع پتروشیمی خلیج فارس )فارس( با ۱۰۷ 
واحد، پالایش نفت بندرعباس)شبندر( با ۹۶ واحد، بانک 
پارسیان )وپارس( با ۷۰ واحد، پالایش نفت اصفهان )شبندر( 
با ۶۰ واحد از جمله گروه هایی بودند که افت شاخص بورس 

را رقم زدند.

بورس
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5 شهری

ساختمان های بالای 1۲ طبقه
باید عوارض ایمنی بدهند

عضو شورای شهر تهران با اشاره به مصوبه اخذ عوارض 
ایمنی از ساختمان ها بالای 1۲ طبقه گفت: این عوارض 

باید به حساب آتش نشانی واریز شود.

به گزارش دنیای هوادار به نقل از باشگاه خبرنگاران، مجید 
فراهانی عضو شورای شهر تهران با بیان اینکه شهرداری 
در طول سال ۸۸۵ میلیارد تومان از منابع خود را بابت 
نشانی  آتش  به  تجهیزات  خرید  و  جاری  هزینه های 
اختصاص می دهد، گفت: از این میان ۱۰۷ میلیارد تومان 
آن فقط بایت خرید تجهیزات است که علی رغم کارهای 
خوبی که برای خرید بالابرها شده، ولی این تعداد کفاف 

وضعیت شهر تهران را نمی دهد.
علاوه  که  است  این  دنبال  به  شورا  کرد:  نشان  او خاطر 
به  بر بودجه ای که مصوب می کند منابع دیگری را هم 
شهرداری اختصاص دهد که هنوز مشخص نیست از چه 
محل هایی می تواند این کار را انجام دهد. بیشتر بخوانید: 
ضمانت اجرایی برنامه های پیشگیرانه  در آتش نشانی بر 
مهمترین  داد:  ادامه  استفراهانی  مقدم  تجهیزات  تأمین 
مسئله بحث تبصره قانون مصوب سال ۷۵ شوراست که 
در آنجا پیش بینی شده بود از ساختمان های ۱۲ طبقه 
به بالا عوارض ایمنی گرفته شود و این عوارض برای خرید 
تجهیزات آتش نشانی مستقیما به حساب سازمان آتش 

نشانی واریز شود.
عضو شورای شهر تهران در پایان اظهار کرد: متاسفانه این 
کار هنوز اجرایی نشده و امیدواریم که شهرداری هر چه 

زودتر آن را اجرایی کند.

ملک متعلق به آستان قدس رضوی 
»باغ« تشخیص داده شد

اعضای  رأی  با  رضوی،  قدس  آستان  به  متعلق  ملک 
شورای شهر تهران، باغ تشخیص داده شد.

به گزارش دنیای هوادار به نقل از شهرنوشت، در یکصد 
و هفتاد و چهارمین جلسه شورای شهر تهران، بررسی 
پلاک ثبتی حدود ۵۰۰ مترمربع زمین متعلق به آستان 
قدس رضوی از حیث باغ بودن و نبودن در دستور کار 

قرار گرفت.
و  شهرسازی  کمیسیون  رئیس  سالاری  محمد  ابتدا  در 
کمیسیون  نظر  تشریح  به  تهران  شهر  شورای  معماری 
تخصصی پرداخت و گفت: نظر کمیسیون تخصصی مبنی 
بر »باغ بودن« است و با توجه به شرایط ملک، از دوستان 
خواهش می کنم موضوع »باغ بودن« را لحاظ کنند البته 
موضوع حائز اهمیت، قطع درختان است که نیاز است در 
یک جلسه برای قوانین مربوط به آن بررسی های مجدد 

انجام شود.
سید حسن رسولی در ادامه با بیان اینکه من مخالف »باغ 
بودن« این ملک نیستم، تاکید کرد: اما آنچه در بررسی 
پرونده باغات باید ملاک باشد، این است که صرفاً نباید به 
عنوان مخالف یا موافق صحبت کرد بلکه باید پرونده های 
باغات رفع ابهام شوند؛ نمی توان در مورد ملک مردم تنها به 

صورت شکلی ورود پیدا کرد.
نایب رئیس کمیسیون برنامه و بودجه شورای شهر تهران 
با بیان اینکه این پرونده ابعاد حقوقی دارد و نحوه رسیدگی 
به پرونده باغات باید در کمیسیون حقوقی و هیات رئیسه 
مورد بررسی قرار گیرد، اضافه کرد: همچنین همه اعضا باید 

نسبت به کیفیت و جوانب پرونده توجیه شوند.
وی با اشاره به اینکه این ملک متعلق به آستان قدس 
میلیون  هفت  همراه  به  ملک  این  گفت:  است،  رضوی 
به آستان قدس  اداره ثبت متعلق  اعلام  مترمربع طبق 
رضوی است و هر گونه اقدام باید با مجوز و توافق آستان 
انجام شود. در قراردادها برای این ملک مجوزهای مسکونی 
وجود دارد اما در این پرونده نوشته شده که »پهنه آن 

تجاری است«.

با حضور و پیگیری مستمر شهردار کرج 
از  مطالبه گری  شهر،  شورای   اعضای  و 
مسئولان استان به منظور توجه به تکالیف 
تنها مرکز پردازش و  قانونی در مدیریت 
دفع پسماندهای خانگی استان البرز آغاز 

شده است.

به گزارش دنیای هوادار، احمد خیری گفت: 
به تجربه آموختیم هر موضوعی که پنهان 
گفت  باید  و  بود  خواهد  نیز  مغفول  بماند 
مشکلات مرکز حلقه دره به خاطر دور بودن 
از دید مردم و مسئولین طی بیش از سه دهه 

گذشته است.
وی گفت: وقتی با مأموریت ساماندهی مرکز 
حلقه دره و هوشمند سازی مدیریت پسماند 
کار را آغاز کردیم با حضور در دانشگاه ها و 
دعوت از نخبگان و همچنین برنامه ریزی به 

منظور بازدیدهای گروهی مردم، دانشجویان 
و مسئولان زمینه باز شدن ابعاد پیچیده و 

مختلف موضوعات فراهم شد.
رئیس سازمان مدیریت پسماند شهرداری کرج 

ادامه داد: با حضور و پیگیری مستمر شهردار 
کرج و اعضای شورای  شهر نیز مطالبه گری از 
مسئولان استان به منظور توجه به تکالیف 
قانونی در مدیریت تنها مرکز پردازش و دفع 

پسماندهای خانگی استان البرز آغاز شد.
و  استاندار  سرزده  بازدید  خیری  گفته  به 
تشکیل کمیته ساماندهی با حضور معاون 
هماهنگی امور عمرانی استانداری، فرماندار 
کرج، مدیرکل حفاظت محیط زیست و سایر 
مسئولان استانی و مدیریت شهری آغازی 
اهتمام  و  مسأله  دقیق  شناخت  از  درست 
همه دستگاه های استان برای ساماندهی این 

مرکز است.
ماشین آلات  از  استفاده  عدم  کرد:  اضافه  او 
از  هزینه ها  قدرالسهم  پرداخت  و  استاندارد 
مشکلات  استان  شهرداری های  سایر  سوی 
فراوانی ایجاد کرده است.  تدوین نقشه راه به 
منظور استفاده از تکنولوژی های نوین و جلب 
توجه مردم به مشارکت در کاهش تولید زباله 
و رطوبت آن و اجرای تفکیک ازمبدا می تواند 

تنها راه علاج واقعه باشد. 

توجه به تکالیف قانونیِ نهادهای البرز در مدیریت مرکز دفن حلقه دره
اخبار

نماینده مردم شهریار در مجلس شورای 
اسلامی تأکید کرد که عمده ترین راه مقابله 
با فرونشست زمین آبخیزداری است که 
مطالعات بر روی آن انجام شده و طرح ها 

در حال عملیاتی شدن است.

به گزارش دنیای هوادار به نقل از ایسنا، محمد 
محمودی شاهنشین با اشاره به تصاویر منتشر 
شده در خصوص فرونشست زمین در اطراف 
تهران گفت: تصویری که سازمان نقشه برداری 
از فرونشست زمین در شهریار نشان داده است 
اعلام  را  اعتراض خود  بنده  ندارد و  واقعیت 
کردم، تصویر منتشر شده مربوط به مسیر یک 
قنات قدیمی است و اصلا مربوط به فرونشست 
زمین نمی باشد بلکه این قنات بوده که فرو 

ریخته است.
کار  دنبال  به  واقعا  اگر  گفت:  ادامه  در  وی 
کارشناسی هستیم باید با بهره گیری از نظرات 
مسئولانی که به منطقه آشنا هستند پیش 
برویم. ما در اطراف تهران با فرونشست روبرو 
هستیم اما این  تصویر مربوط به فرونشست 
باعث  پروژه مسکن مهر  بلکه  زمین نیست 
شده مسیر این قنات بسته شود و قنات امروز 

ریزش کرده است.
شورای  مجلس  در  شهریار  مردم  نماینده 
خصوص  در  باید  کرد:  تأکید  اسلامی 
فرونشست های اطراف تهران مطالعه دقیقی 
در  است.  آغاز شده  امر  این  که  شود  انجام 
پایین  شدت  به  چاه ها  عمق  شهریار  حوزه 
رفته و ما با مشکل آب شرب و آب کشاورزی 
در  این معضل  برای حل  روبرو هستیم که 
حال گرفتن سهمیه از آب های سطحی بوده 
بیلقان  از آب  تهران  بار غرب  اولین  برای  و 
سهمیه می گیرد و بخشی از آب تهران قرار 
زودی  به  که  شماره ۶  تصفیه خانه  از  است 
احداث می شود تامین گردد و آبی که از کرج 
و طالقان به تهران می آمد به شهر قدس و 

شهریار تخصیص داده شود.
کرد:  تأکید  ادامه  در  شاه نشین  محمودی 
بخش عمده ای از مقابله با فرونشست زمین 

به آبخیزداری باز می گردد که مطالعات بر روی 
این موضوع آغاز شده و در اخترآباد حدود دو 
سال است که طرح های آبخیزداری استارت 
خورده است و اگر افتتاح شود هم در تامین 
آب کشاورزی منطقه موثر است و هم برای 
تغذیه منابع آب های زیرزمینی می تواند نقشی 

داشته باشد.
این عضو کمیسیون شوراها و امور داخلی در 
پایان گفت: بخش عمده ای از فرونشست به 
برداشت بی رویه آب از چاه های اطراف تهران 
باز می گردد که یک معضل بزرگ است امروز 
شرکت های آب و فاضلاب نیز در حال احداث 
شهرها  از  فاصله  در  خود  تصفیه خانه های 
هستند و متاسفانه پساب آن مجددا پمپاژ 
نمی شود تا جایگزین آب استحصال شده از 
زیر شهرها شود. قطعا با این روند در آینده با 

مشکلاتی روبرو می شویم.

مقابله با فرونشست زمین در اطراف تهران کلید خورد

رئیس سازمان پیشگیری و مدیریت بحران 
شهر تهران با بیان اینکه بررسی ها نشان 
شرایط  در  تهران  بازار  وضعیت  می دهد 
فعلی خطرزاست، گفت: تنها راه برون رفت 
از وضعیت فعلی، بازسازی و نوسازی بازار 

ضمن حفظ بافت تاریخی است.

به گزارش دنیای هوادار به نقل از شهرنوشت، 
رضا کرمی، رئیس سازمان پیشگیری و مدیریت 

بحران شهر تهران در خصوص وضعیت ایمنی 
می دهد  نشان  بررسی ها  گفت:  تهران،  بازار 
وضعیت بازار در شرایط فعلی  خطرزاست، در 
بازار تهران می توان منتظر بروز بحران هایی از 

جمله فروریزش و آتش سوزی بود.
کرمی با اشاره به انجام اقدامات مقطعی و 
کوتاه در بازار تهران، افزود: شیوه کارگذاری 
بدون  نامناسب  برق کشی  و  گاز  لوله های 
رعایت اصول ایمنی، وضعیت بازار را خطرزا 
و  کوتاه مدت  اقدامات  انجام  است.  کرده 
مُسکن وار در درازمدت اوضاع را پیچیده و 

خطرناک تر هم می کند.
رئیس سازمان پیشگیری و مدیریت بحران 
شهر تهران تنها راه برون رفت از وضعیت فعلی 
را بازسازی و نوسازی بازار ضمن حفظ بافت 
تاریخی دانست و گفت: خیابان های خیام، 
۱۵ خرداد، مولوی و ری باید از لحاظ ایمنی 
بررسی شوند؛ البته نباید این موضوع را نادیده 
بگیریم که این منطقه می تواند مرکزی بسیار 

پیشرفته  برای تجارت باشد.

هشدار درباره بحران  فروریزش و 
آتش سوزی در بازار تهران

فعالیت بین شهری اسنپ، تپ سی
و ۹ تاکسی اینترنتی ممنوع شد

سازمان راهداری و حمل و نقل جاده ای 
در نامه ای به معاون دادستان کل کشور 
غیرمجاز  اینترنتی  تاکسی   11 اسامی 
را  شهری  بین  حوزه  در  فعالیت  برای 

اعلام کرد.

مهر،  از  نقل  به  هوادار  دنیای  گزارش  به 
پس از آنکه داوود کشاورزیان معاون وزیر 
پیشین  رئیس  و  شهرسازی  و  راه  سابق 
در ۸ مرداد ۹۶ اعلام کرد فعالیت اسنپ 
در حوزه حمل مسافر بین شهری ممنوع 
بوده و تنها تاکسی های با پلاک »ع« که 
مجوز از سازمان راهداری دارند، می توانند 
در این حوزه فعالیت کنند، تا کنون چند 
مرتبه دیگر موضوع فعالیت تاکسی های 
اینترنتی در بخش حمل مسافر بین شهری 

حاشیه ساز بوده است.
اخیرا نامه ای به امضای عبدالهاشم حسن 
نیا، معاون وزیر راه و شهرسازی و رئیس 
سازمان راهداری و حمل و نقل جاده ای 

خطاب به محمد جواد حشمتی مهذب، 
معاون سابق قضایی دادستان کل کشور 
نوشته شده و در آن اسامی سایت ها و 
اپلیکیشن های غیر مجاز حمل مسافر بین 
شهری در استان های مختلف اعلام شده 

است. 
گفتنی است اپلیکیشن هایی چون اسنپ، 
تپ سی، ماکسی، تاچ سی، تیراژه و چند 

استارتاپ دیگر در این لیست قرار دارند.
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هنری

محمدحسین سیفی

وسترن  فیلمی  با  آمریکا  تاریخ سینمای  در  اگر 
مواجه  شد«  تسخیر  چگونه  »غرب  همچون 
می شویم که اکثر ستارگان وسترن آن سال ها را 
مانند »جان وین«، »گرگوری پک«، »هنری فوندا«، 
»جیمز استورات«، »کارول بکر« و ستاره موزیکالی 
همچون »دبی رینولدز« را در خود جای داده است، 
حداقل می دانیم که این همه بازیگر نه صرفا به خاطر 
»پول« که به خاطر کسی که پشت دوربین نشسته 
یعنی »جان فورد« و اهمیت این مساله که فیلمشان 
در »تاریخ« خواهد ماند، به پروژه پیوسته اند. نتیجه 
هم فیلمی شده است که حداقل سینمای آمریکا 
برای معرفی کشورش می تواند آن را در هر کجا 
که خواست اکران کند و سرش را بالا بگیرد؛ چرا که 
اساسا »چگونه غرب تسخیر شد« با حضور این همه 
ستاره آن روزهای هالیوود، برای »آمریکا« و بیان 
تاریخ این کشور ساخته شده است و خروجی آن هم 

فیلم سراپا و تماشایی از آب درآمده است.
اما در ایران و بعد از این همه سال فعالیت در عرصه 
سینما، تلاش شده تا بالاخره به یک بهانه اکثر ستاره 
های شناخته شده سینما دور همدیگر جمع شوند و 
در اثری بازی کنند. برای این کار هم قرعه به نام »ما 
همه با هم هستیم« و کارگردانی »کمال تبریزی« 
بیرون در آمد و دعوت این پروژه را امثال »مهران 
مدیری«، »محمدرضا گلزار«، »لیلا حاتمی«، »جواد 
حقیقی«،  »مانی  جمشیدی«،  »پژمان  عزتی«، 
»حسن  صحت«،  »سروش  توسلی«،  »هانیه 
معجونی« و... لبیک گفتند و حاضر شدند مقابل 
دوربین کمال تبریزی یکی از پرستاره ترین فیلم 
های تاریخ سینمای ایران را خلق کنند. اما آیا نتیجه، 
فیلم قابل دفاعی شده است؟ آیا نخ تسبیحی که قرار 
بوده این ستاره ها را به یکدیگر متصل کند، عنصر 
مهمی به نام »فیلمنامه« بوده است یا چیز دیگری 
که هیچ ربطی هم شاید به فیلم نداشته باشد؟ با 

دیدن فیلم پاسخ ها کاملا واضح است.
»ما همه با هم هستیم« با سقوط خودخواسته لیلا 
حاتمی از مکانی بلند شروع می شود. او مدیریت 
یک شرکت هواپیمایی در حال ورشکستگی را داشته 
که هر کاری برای جلوگیری از این اتفاق انجام داده 
است. وی در آخر به این نتیجه رسیده که یکی از 
هواپیماهای بزرگ و با ارزش شرکت را با تعدادی 
سرنشین و خلبان )مانی حقیقی( و کمک خلبان 

)جواد عزتی( -که هر کدام به دلایلی داوطلبانه قصد 
خودکشی داشته اند- را ساقط نماید به گونه ای که 
طبیعی جلوه داده شده و با پول حاصل از بیمه این 
هواپیما شرکت از ورشکستگی نجات یابد. اما در 
این میان یک مسافر ناخواسته )پژمان جمشیدی( 
به جمع  نوری(  )سام  هواپیما  محافظ  دیگری  و 
سرنشینان وارد می شوند این دو قصد خود کشی 
ندارند و برنامه پیش بینی شده سقوط هواپیما را 

بر هم می زنند.
احتمالا  خطی  چند  خلاصه  همین  خواندن  با 
شما هم متوجه شده اید که فیلم الحق ایده اولیه 
شروع  فیلم  وقتی  که  دارد  گیرایی  و  »جذاب« 
می شود به راحتی شما را به جهان داستان پرتاب 
می کند. »ما همه با هم هستیم« در ایجاد فضایی 
متفاوت و آدم هایی در شمایل غیر واقعی خوب 
شروع و به موقع مخاطب را وارد قصه جذابش می 
کند اما مساله دقیقا همینجاست که از لحظه ای 
که فیلم به نقطه عطف اولش می رسد و کمابیش 
مخاطب با خط داستانی و کاراکترها آشنا شده است، 
دیگر هیچ حرفی برای گفتن ندارد. یعنی از لحظه ای 
که کاراکتر »علی حاجتی« با بازی پژمان جمشیدی 
به عنوان مخالف جریان طبیعی این داستان قد علم 
می کند، فیلمنامه نویسان اثر روند درست پیشرفت 

قصه را فراموش می کنند.
بدین معنی که ابدا تلاشی برای بسط و گسترش 
این ایده اولیه جذاب وجود ندارد. به هر حال با قصه 
سقوط خودخواسته مسافران یک هواپیما طرف 
هستیم و این خودش یک امکان بالقوه بزرگ به 
حساب می آید برای اینکه نویسنده با اندکی تامل 
روی »مسافران« این هواپیما، بتواند تا بی نهایت برای 
خودش جهان داستانی خلق کند؛ چرا که اساسا تک 
تک کاراکترهای حاضر در این پرواز هرکدام می 
توانند یک »داستان« و یک سرگذشتی داشته باشند 
که به کاراکترشان »ابعاد« ببخشد و از حالت تیپ 

گونه چند پله بالاتر بیاورد.
 اما روندی که فیلمنامه نویسان اثر طی می کنند اصلا 
چنین تلاشی را نشان نمی دهد؛ گویی نویسندگان 
آغاز ، میانه و پایان را )که انگیزه سقوط، مانع سقوط و 
تلاش برای عدم سقوط( را داشته اند و می خواستند 
بی کم و کاست تنها به این نقاط دست پیدا کنند 
و برایشان اهمیتی نداشته که این روند قرار است با 
چه مرحله از شخصیت پردازی )و فرآیند سینمایی( 
طی شود. از این رو هیچ کدام از کاراکترهای این 
پرواز از »تیپیکال ترین« شکل خودشان فراتر نمی 
روند و حتی به شخصیت نزدیک هم نمی شوند. 
وقتی چنین اتفاقی در روند چنین قصه ای می افتد، 
طبیعتا بخش قابل توجهی از »همذات پنداری« الکن 
می ماند و مخاطب نه می تواند با شخصیتی همراه 
شود و نه خودش را داخل جهان قصه احساس کند. 

به علاوه دست نویسنده برای خلق موقعیت های 
کمیک هم بسیار بسته می ماند و از یک سری 

شوخی های تیپیکال فراتر نمی رود.
این را متوجه می شویم که دلیل پرداخته نشدن 
شخصیت های فیلم، ارجاعات سیاسی اجتماعی 
بدان  دارد  قصد  فیلمساز  که  است  تیپیکالی 
حتی  فیلم  کاراکترهای  اکثر  رو  این  از  بپردازد 
اسم هم ندارند و کارگردان قصد دارد تا هر یک از 
شخصیت ها را تبدیل به یک نماد از قشری خاص 
کند؛ یک سینماگر، دخترهای شوخ و شنگ، یک 
مادر مهربان، یک دیوانه، یک زن از دنیا بریده و... 
اما مساله اینجاست که نویسنده برای کاراکترهای 
اصلی و قهرمانش هم پرداختی در نظر نگرفته و آن 
را از سطح فراتر نبرده است. همین مساله هم باعث 
می شود که در قصدش برای ارجاعات سیاسی هم 
ناتوان بماند؛ چرا که اساسا رابطه »دیالکتیک« به 
درستی در ذهن مخاطب میان کاراکترها برقرار نمی 
شود و همه چیز به یک ملغمه ای از پرگویی ها و 
حرف های بی سر و ته بدل شده است. فیلمساز به 
شکلی نمادین اشاراتی به مباحث گوناگون سیاسی و 
البته اجتماعی داشته است. شخصیت های فیلم که 
بیشترشان نام و شهرت مشخصی هم ندارند هریک 
می توانند نمادی از یک شخصیت حقیقی باشند؛ 
مثلا پزشکی که باعث مرگ یک هنرمند بزرگ شده 
است، فیلمسازی که جایزه نمی برد، زنی که فیلم 
های شخصی اش در فضای مجازی پخش شده اند 
و... اما پرداخت بسیار شتابزده و عبور عجولانه از آن 
ها باعث می شود جذابیت های دراماتیک کار در 
نطفه خفه شوند و شخصیت ها با ابهاماتی در انگیزه 

ها و رفتارهایشان به حال خود رها گردند.
وقتی فیلمنامه تا این حد سردرگم نشان می دهد و 
حتی قهرمانش را هم نمی تواند به درستی معرفی 
کند، طبیعی است که کلیت فیلم در خلق یک ژانر 
و حتی لحن »یگانه« عاجز می شود. با اینکه اکثر 
دقایق فیلم در یک لوکیشن و فضایی ثابت می گذرد 
اما فیلمساز در همان تک لوکیشن هم نتوانسته 
»لحن« فیلمش را حفظ کند که این بخش زیادی 
اش باز هم به فیلمنامه باز می گردد. فصل دوم فیلم 
و وقتی بازجویی های »مهران مدیری« شدت می 
گیرد، اساسا فیلم خودش را به سورئال هم نزدیک 
می کند که آن هم به خاطر عدم پرداخت درست 
کاملا از فیلمنامه بیرون می زند و لحن فیلم را تکه 
پاره می کند با این که آن هم می توانست ایده خوبی 
برای نجات فصل دوم کسالت بار فیلم باشد اما خب 

از یک »ایده« فراتر نمی رود.
در چنین شرایطی کارگردانی »کمال تبریزی« هم 
چیز خاصی به فیلمنامه اضافه نمی کند. مشخص 
است که »ما همه با هم هستیم« فیلم گران و پر 
هزینه ای است اما آیا تمام این پول صرف چیزی 

جز دستمزد بازیگران شده است؟ پاسخ من که خیر 
است! چرا که ابدا هیچ تلاشی برای بهبود کیفی 
وضعیت جلوه های ویژه فیلم نشده و مشخصا یک 
دهم هزینه کل فیلم را هم به کیفیت بصری و فنی 
فیلم اختصاص نداده اند وگرنه خروجی باید بسیار 
بهتر از این ها می شد. در میزانسن ها هم هیچ 
حرکت خلاقانه و چشم نوازی توسط کمال تبریزی 
دیده نمی شود و به نظر می آید که فقط واو به واو 

فیلمنامه را به اجرا درآورده است.
به همین دلیل و وقتی همه چیز در »سطح« دنبال 
برای تعمیق در عناصر  شده و هیچ تلاشی هم 
چنین فیلم گرانی به عمل نیامده است، حق بدهید 
که ما به عنوان مخاطب نخ تسبیح این گردهمایی 
ستارگان سینمای ایران را عنصری وسوسه انگیز 
به نام »پول« بدانیم. اصلا کاری به این نداریم که 
دستمزد این تعداد بازیگر مطرح از کجا آمده است 
)که خود جای بحثی مفصل دارد( بلکه سوال اصلی 
ام  این است که لزوم بهره گیری فیلمساز از این 
تعداد چهره شاخص برای ایفای نقش هایی که حتی 
به درستی پرداخته هم نشده اند چیست؟ آیا مثلا 
نقش هایی را که هانیه توسلی، حسن معجونی و 
یا حتی ویشکا آسایش ایفا کرده اند بازیگرانی کمتر 
شناخته شده با دستمزدهای کمتر نمی توانستند 
ایفاء کنند؟ معلوم است که می توانستند و قطعا 
خود این بازیگران هم که اغلب »گزیده« کار می 
کنند به خوبی می دانستند که نقش خوبی برایشان 
نوشته نشده اما وقتی پای مقدار قابل توجهی پول در 
میان باشد، احتمالا ما هم بودیم ایفای آن نقش ها 
را می پذیرفتیم. مسأله ظاهرا به این شکل بوده 
است که یک پول هنگفتی روی زمین مانده بود و 
آقایان گفته اند سفره ای پهن است، چرا ما دورش 
ننشینیم؟ وگرنه چرا نباید قید آوردن فلان بازیگر 
را نزد و به جایش فکری به حال جلوه های ویژه 

غیرقابل باور و تمسخرآمیز فیلم نکرد؟
همواره گفته ایم که خیلی وقت ها می شود به 
»مردم« برای کیفیت فیلم ها اعتماد کرد. در زمان 
اکران »ما همه باهم هستیم« در روز افتتاحیه خود 
رکورد فروش اولین روز سینمای ایران را می شکند 
بیشترین  رکورد  بعدترش،  هفته  چند  درست  و 
»افت فروش« را می زند و این خود در زمان اکرانش 
به خوبی گویای همه  چیز بود. نقل است که این فیلم 
حدود ۱۵ میلیارد تومان هزینه برداشته است اما 
فروش فیلم با زور به تنها ۱۰ میلیارد رسید. یعنی 
با رقم سوددهی دست کم ۲۵ میلیارد فاصله دارد و 
آیا این فیلم چیزی جز »حیف و میل« سرمایه برای 
هیچ و پوچ بوده است؟ فیلمی که سازندگانش قطعا 
نمی توانند سرشان را بالا بگیرند و حتی دیدیم که 
در اکران های خصوصی هیچ کدام از ستارگانِ اصلی 
فیلم )مهران مدیری، لیلا حاتمی و...( حضور نداشتند! 

  نقدی بر فیلم »ما همه باهم هستیم« به بهانه توزیع در شبکه خانگی؛ 

ایده جذابی که در »برهوتِ پرداخت« حیف و میل شد!

سوال اصلی ام  این است 
که لزوم بهره گیری فیلمساز 
از این تعداد چهره شاخص 
برای ایفای نقش هایی که 
حتی به درستی پرداخته هم 
نشده اند چیست؟ آیا مثلا 
نقش هایی را که هانیه توسلی، 
حسن معجونی و یا حتی 
ویشکا آسایش ایفاء کرده 
اند بازیگرانی کمتر شناخته 
شده با دستمزدهای کمتر 
نمی توانستند ایفا کنند؟ 

نقد فیلم

کارگردان:
کمال تبریزی

بازیگران:
محمدرضا گلزار، مهران مدیری، مهناز افشار، لیلا 
حاتمی، ویشکا آسایش، جواد عزتی، هانیه توسلی، 
پژمان جمشیدی، مانی حقیقی، سروش صحت، 
فلاح،  نادر  غفوریان،  مهران  معجونی،  حسن 
سیروس گرجستانی، علی شادمان، رضا ناجی، 
سیاوش چراغی پور، سام نوری، فرزین محدث، 
بهادر مالکی، یداله شادمانی، مهدی حسینی نیا، 
شیرین آقارضاکاشی، بهزاد قدیانلو، اشپیتیم آرفی

خلاصه داستان:
حال  در  که  هواپیمایی  شرکت  یک  رئیس 
ورشکست شدن است  )لیلا حاتمی( پیشنهاد 
می دهد که یک هواپیمای خراب از شرکت با 
چند مسافر را به داخل خلیج فارس بیندازند تا 
بتوانند پس از کشته شدن مسافران از بیمه پول 
دیه و خسارت آنها را بگیرند، او سراغ یکسری 
افراد می رود که از زندگی خسته شده و دنبال 
مرگ هستند، خلبان هواپیما )مانی حقیقی( 
و مهمانداران نیز جزو این افراد هستند. آنها با 
امضای یک برگه قبول می کنند تا در هواپیما 
بروند و پس از سقوط کشته بشوند، همه چیز 
درست پیش می رود تا اینکه یک مسافر به اسم 
علی حاجتی )پژمان جمشیدی( بدون اطلاع 
از قصد مسافرین سوار هواپیما می شود. در این 
میان هم زمان با این حوادث مسافرین هواپیما 
را به همراه رئیس شرکت در یک جای ناشناخته 
می بینیم که توسط یک بازپرس )مهران مدیری( 

مورد بازجویی قرار می گیرند. 

تاریخ اکران:
۱۵ خرداد ۱۳۹۸

فروش:
۱۰/۶۶۰/۹۸۹/۰۰۰ تومان
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روزنامه

7 فناوری

با دوربین 108 مگاپیکسلی؛
»Mi Note 10« شیائومی

رسما رونمایی شد

شیائومی به طور رسمی از نسخه جهانی گوشی جدید 
خود با نام Mi Note 10 رونمایی کرد. 

روز گذشته شیائومی Mi CC9 Pro با دوربین پنج گانه 
۱۰۸ مگاپیکسلی را معرفی کرد؛ امروز نیز نوبت به نسخه 
جهانی این دستگاه رسیده است. اسم این گوشی در سراسر 
جهان متفاوت بوده و شیائومی Mi Note 10 است. اگر از 
تفاوت قیمت اندک و دسترسی سرویس گوگل پلی برای 
این دو نسخه گذر کنیم، تقریبا همه چیز بین آن ها یکسان 
است. همچنین شیائومی برای جهانیان یک تیزر تبلیغاتی 

نیز منتشر کرده است که اطلاعات ما را کامل تر می کند.
Mi Note 10 Pro مشخصات گوشی شیائومی

در  پیکسلی   ۸ لنز  یک  دارای  شیائومی  جدید  گوشی 
و  است  خود  مگاپیکسلی   ۱۰۸ دوربین  سنسور  مقابل 
از حافظه داخلی و رم بیشتری نسبت به مدل معمولی 
مشخصات  باقی  اما  می کنند.  استفاده   MiNote10

سخت افزاری این دو دستگاه با یکدیگر مشابه است.
گوشی Mi Note ۱۰ یک صفحه نمایش ۶.۴۷ اینچی 
سوپر امولد با رزولوشن +Full HD دارد. در این صفحه 
نمایش یک ناچ قطره ای میزبان دوربین سلفی است. زیر این 
پنل نیز جایی است که حسگر اثر انگشت برای تامین امنیت 
گوشی در آن تعبیه شده است. شیائومی درباره این سنسور 
ادعای جالبی دارد. این شرکت می گوید سنسور اثرانگشت 
استفاده شده در زیر صفحه نمایش Mi Note 10 از یک 
نسل جدید بوده و ۸۸ درصد نازک تر از مدل قبلی است. این 
بدان معناست که اکنون در اطراف این سنسور فضای خالی 
بیشتری وجود دارد که می تواند به توسعه اجزای دیگری 

مانند باتری کمک کند.
 Snapdragon 730G در درون این گوشی از تراشه
که به وسیله یک رم ۶ گیگابایتی همراهی می شود استفاده 
شده است. تنها یک نسخه از این دستگاه به اروپا ارسال 
می شود که آن نیز دارای حافظه داخلی ۱۲۸ گیگابایتی 
وسیله  به  نمی توان  را  گوشی  این  داخلی  حافظه  است. 

میکرو اس دی افزایش داد.
توجه ترین  مورد  تاکنون  دستگاه  این  پنج گانه  دوربین 
بخش آن بوده است. یک دوربین اصلی ۱۰۸ مگاپیکسلی 
با سنسور عظیم ISOCELL Bright HMX به همراه 
یک لنز ۷ پیکسلی برای مدل غیر پرو در نظر گرفته 
شده است. این تنظیمات دوربین را دو لنز تله فوتو ۵ 
مگاپیکسلی و ۱۲ مگاپیکسلی با زوم اپتیکال ۲ برابری 
برای پرتره و یک لنز ۲۰ مگاپیکسلی واید انگل همراهی 
می کنند. علاوه بر همه این ها یک لنز ماکرو نیز وجود دارد 
که به کاربر اجازه ثبت تصاویری از فاصله ۱.۵ سانتی متری 

می دهد.
 ۳۲ سنسور  یک  دارای  دستگاه  این  سلفی  دوربین 

مگاپیکسلی است که در بریدگی ناچ قطره ای قرار دارد.
میلی آمپری  عظیم ۵۲۶۰  باتری  یک  دارای  گوشی  این 
است که از شارژ سریع ۳۰ واتی نیز پشتیبانی می کند، اما 
متاسفانه شارژ بی سیم برای آن تعبیه نشده است. گوشی 
شیائومی می نوت ۱۰ در سه رنگ سبز، سفید و مشکی 
عرضه می شود. این گوشی در تاریخ ۱۱ نوامبر برای فروش 
به آلمان می رسد، ۱۵ نوامبر روز خوش شانس اسپانیا و 
ایتالیا است، سه روز بعد نوبت فرانسه می رسد و این در 
حالی است که این اتفاق در انگلیس و بنلوکس »به زودی« 

رخ خواهد داد.
قیمت گوشی می نوت ۱۰ در حدود ۵۵۰ یورو و می نوت ۱۰ 

پرو در حدود ۶۵۰ یورو خواهد بود.

محققان دانشگاه روچستر با استفاده از لیزر 
فلزی ساختند که حتی در صورت سوراخ 
شدن نیز بر روی آب شناور می ماند و می توان 
قایق هایی  و  کشتی  ساخت  برای  آن  از 

استفاده کرد که غرق نخواهند شد.

به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از پایگاه 
از  را  قایق ها  و  اینترنتی »BGR، کشتی ها 
جنس فلز می سازیم زیرا محکم و بادوام است 
و عمر طولانی تری دارد اما وزن فلز بالاست 
و اگر سانحه ای رخ دهد، هیچ چیز نمی تواند 
مانع از غرق و فرورفتن این کشتی و قایق ها 

به درون آب شود.
حال محققان دانشگاه روچستر راهکاری بالقوه 
برای این مشکل پیدا کرده اند. این محققان 
فلزی ابداع کرده اند که به شدت آبگریز است 
و تحت هر شرایطی بر روی سطح آب شناور 
باقی می ماند. سازندگان این فلز معتقدند ابداع 
آن ها صنعت طراحی کشتی را متحول کرده و 
به ساخت قایق هایی که غرق نمی شوند، منجر 

خواهد شد.
در  آب  سطح  بر  فلز  این  ماندن  شناور  راز 
سطح  روی  بر  لیزر  با  که  خاصی  الگوی 

الگو  این  است.  شده  نهفته  شده  حک  آن 
با به دام انداختن هوا آب را دفع کرده و از 
فلز جلوگیری  با سطح  آن  تماس مستقیم 
تکنیک  این  سازنده،  تیم  گفته  به  می کند. 
حکاکی »سوپرهیدروفوبیک« یا فوق آبگریز 
از فرآیندهای جاری در جهان طبیعت الهام 
آتشین  مورچه های  بدن  است.  شده  گرفته 
آبگریز است و عنکبوت هایی که زیر آب تار 
می تنند از بدن خود برای به دام انداختن هوا و 

حمل آن به زیر سطح آب استفاده می کنند. به 
نوشته مولفان این پژوهش، »نکته کلیدی این 
است که سطوح چندوجهی سوپرهیدروفوبیک 
می توانند حجم زیادی از هوا را به دام بیندازند. 
سطوح  از  استفاده  احتمال  به  که  امری 
سوپرهیدروفوبیک برای ساخت دستگاه های 

شناور اشاره می کند.«
فلز،  از  نوع  این  متفاوت  رفتار  نمایش  برای 
فلزی  صفحه  دو  از  استفاده  با  پژوهشگران 

ظاهرا مشابه، آزمایشی را انجام دادند. یکی از 
این صفحات از جنس فلز معمولی بود در حالی 
که در صفحه دیگر از تکنیک حکاکی ویژه با 
آزمایش  این  نتیجه  بود.  استفاده شده  لیزر 
سوپرهیدروفوبیک  فلزی  صفحه  داد  نشان 
داده  فشار  آب  اعماق  به  که  زمانی  حتی 
می شود، باز هم بر روی آب شناور می ماند و به 

اصطلاح غرق نمی شود.
را  کشف  این  چیز  هر  از  بیش  چه  آن 
فلز  این  که  است  آن  می کند  کاربردی 
خصلت آبگریزی خود را حتی در صورت 
آسیب نیز حفظ می کند. محققان چندین 
سوپرهیدروفوبیک  صفحه  روی  بر  سوراخ 
فلز  این  که  کردند  ثابت  و  کردند  ایجاد 
حتی در صورت از دست دادن یکپارچگی 
آب  سطح  بر  همچنان  خود  ساختاری 
شناور می ماند. ویژگی مذکور این نوع فلز 
را به گزینه مناسبی برای ساخت کشتی 
و قایق هایی که تحت هیچ شرایطی غرق 

نخواهند شد، تبدیل می کند.
 ACS مجله  در  مطالعه  این  کامل  گزارش 
 Applied Materialsand Interfaces

منتشر شده است.

ابداع فلزی که تحت هر شرایطی روی آب شناور می  ماند!
تکنولوژی

سلول های  فناوری  و  علوم  ستاد  دبیر 
ریاست  فناوری  و  علمی  معاونت  بنیادی 
در  ژنتیک  بیماری های  گفت:  جمهوری 
ایران برای درمان و پیشگیری رشد خوبی 

داشته ولی مطلوب نیست.

دکتر امیرعلی حمیدیه روز گذشته در مراسم 
افتتاحیه نخستین سمپوزیوم بین المللی ژنتیک 
پزشکی گفت: به طورمثال، سال هاست که 

برنامه غربالگری تالاسمی در کشور در حال 
انجام است، در ابتدای برنامه ما سالی ۷۵ هزار 
نوزاد تالاسمی در کشور داشتیم که این تعداد 
در سال ۱۳۹۷ به حدود ۲۰۰ نفر رسیده است.
وی بیان داشت: چرا بعد بیش از ۲۰ سال از 
برنامه غربالگری تالاسمی، باید این تعداد نوزاد 

تالاسمی در کشور داشته باشیم.
حمیدیه به وضعیت کشورهای تالاسمی خیز 
دنیا اشاره کرد و گفت: الان یازده سال است 

به دنیا  نوزاد تالاسمی  که در قبرس دیگر 
نمی آید و هشت سال است که در ایتالیا نیز 
اینطور است. ۲ سال پیش در یونان فقط ۴ 

مورد تولد نوزاد تالاسمی ماژور داشتند.
وی با اشاره به اینکه بسیاری از بیماری های 
گفت:  دارند،  ژنتیکی  زمینه  امروز  شایع 
محققان با آشنا شدن به علم روز دنیا باید به 

روش های جدید درمانی دست یابند.
به  اخیر  سال های  در  کرد:  اظهار  حمیدیه 

سمت روش های درمانی جدید مانند پیوند 
ژن  و  خون ساز  سلول های  استخوان،  مغز 

درمانی حرکت کردیم.
دبیر ستاد سلول های بنیادی معاونت علمی 
و فناوری ریاست جمهوری با انتقاد از ثبت 
ازدواج فامیلی، افزود: در برخی مناطق کشور 
۶۰ درصد ازدواج ها خانوادگی است که این امر 
یکی از معضلات کشور است و نیاز به اجرای 

برنامه های ترویجی دارد.

نرخ درمان و پیشگیری بیماری های ژنتیکی در کشور مطلوب نیست!

خبر روز

تلنگر روز
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محمدحسین سیفی- بالاخره پس از کش و 
قوس های فراوان، لیست نفرات دعوت شده 
روز  حساس  بازی  برای  ملی  تیم  اردوی  به 
پنجشنبه مقابل عراق هم اعلام شد و اردوی 
جدید ایران، بازیکنان خود را شناخت. لیستی 
پرداخت  الشعاع  تحت  اخیر  روزهای  در  که 
مطالبات »مارک ویلموتس« قرار گرفته بود و 
سرمربی بلژیکی تیم ملی به نوعی لیست تیم 
را »گرو« برداشته بود تا فدراسیون پولش را 
پرداخت کند! به هر حال لیست ۲۳ نفره تیم 
ملی اعلام شد و شاگردان ویلموتس امروز باید 
خودشان را در هتل المپیک به این »خوک 
بلژیکی« سابق معرفی کنند تا تمرینات تیم 

هرچه زودتر زیر نظر او آغاز شود.
۲۳ نفری که به تیم ملی دعوت شدند، آن 
کماکان  اما  نبودند  انتظار  از  دور  هم  چنان 
سوالات و ابهامات قابل توجهی درباره آینده 
و حال برخی بازیکنان و »ستاره« های امروز 
بد  که  خورد  می  چشم  به  بازیکنان  برخی 

نیست نگاهی به آن بیندازیم.

علیرضا بیرانوند؛ کماکان شماره 1
همانطور که در لیست های قبلی اعلام شده 
به دست ویلموتس هم دیدیم، سه دروازه بان 
»رشید  بیرانوند«،  »علیرضا  ملی  تیم  اصلی 
البته  هستند.  نیازمند«  »پیام  و  مظاهری« 
تفاوت های مهمی این برهه زمانی با یک ماه 
پیش و فیفا دی قبلی وجود دارد آن هم اینکه 
بیشترین  رکورد  شد  موفق  نیازمند«  »پیام 
ایران  تاریخ فوتبال  مدت زمان کلیت شیت 
را بشکند و به ۹۶۰ دقیقه بسته نگه داشتن 
دروازه بهبود ببخشد. اما با این وجود به نظر 
می رسد که گلر شماره یک تیم ملی کماکان 

»بیرانوند« باشد.
نکته مبهم دروازه تیم ملی اما دعوت نشدن 
»حسین حسینی« است. دروازه بانی که دعوت 
نشدنش در اردوهای قبلی به خاطر عملکرد 
ضعیف قابل درک بود اما حسینی به جز بازی 

مقابل تراکتور سازی، در هفته های اخیر در 
تمام بازی های استقلال دروازه اش را بسته 
نگه داشته است و پیش بینی می شد بتواند 
به جای »رشید مظاهری« جایگاهش را در تیم 
ملی دوباره به دست بیاورد که ظاهرا اینگونه 
بالاخره  آینده  در  که  دید  باید  است.  نشده 
حسینی می تواند به تیم ملی بازگردد یا خیر.

خط دفاع؛ وریا غفوری باز می گردد!
بدون تردید مهم ترین نکته لیست ویلموتس 
دوباره  دعوت  و  بازگشت  تدافعی،  بخش  در 
دفاع  است.  ملی  تیم  به  غفوری«  »وریا 
راستی که در این هفته ها با پیراهن استقلال 
خوش می درخشد و این درخشش توانست 
جلوتر  تا  کند  جذب  هم  را  ویلموتس  نظر 
»صادق  و  سپاهان  منصوریِ«  »مرتضی  از 
ملی  تیم  به  دوباره  دیناموزاگرب  محرمیِ« 
دعوت شود. البته »سیاوش یزدانی« و »محمد 
با  که  هستند  هایی  اسم  دیگر  هم  نادری« 
حضور ویلموتس در ایران بسیار نقش پر رنگی 
در لیست های اخیر این مربی بلژیکی داشته 
اند و ظاهرا ویلموتس به آن ها اعتقاد کامل 
دارد. که البته بخاطر نمایش های بی نقص 
شان در هفته های اخیر دور از انتظار هم نبود.

دیگر بازیکنانی که در خط دفاع به تیم دعوت 
شده اند هم »مجید حسینی«، »محمدحسین 
کنعانی زادگان«، »میلاد محمدی«، »مرتضی 
پورعلی گنجی« و »رامین رضاییان« هستند 
و کماکان خبری از »سید جلال حسینی«، 
»شجاع خلیل زاده« و... در لیست ویلموتس 

نیست.

خط میانی بدون عزت اللهی و 
خداحافظی با کاپیتان؟

های  استعداد  جزو  مدتها  که  شماره ششی 
شد  می  محسوب  ایران  فوتبال  یک  شماره 
و سابقه تمرین با تیم اتلتیکو مادرید را هم 
تا سال ها جای خالی جواد  بود  قرار  داشت، 

دوران  مسابقه   ۵ از  اما  کند  پر  را  نکونام 
ویلموتس تنها سهم ۲۱ دقیقه ای داشته است. 
»سعید عزت اللهی« در دوران ویلموتس یا به 
اردوها دعوت نمی شد یا اگر هم دعوت شد 
بازی نکرد. اما ظاهرا در این اردو نیز دیگر حتی 
خبری از سعید عزت اللهی نیست تا با دعوت 
»امید ابراهیمی«، »احمد نوراللهی« و »علی 
که  اتفاقی  شود.  پر  او  خالی  جای  کریمی« 
احتمالا چندان خوشایند او نباشد چرا که بارها 
ثابت کرده است که هافبک دفاعی در کلاس 

جهانی است.
علاوه بر او در لیست جدید ویلموتس، باز هم 
خبری از »اشکان دژاگه« به عنوان کاپیتان تیم 
ملی در زمان کی روش نیست. اشکان دژاگه 
در اولین لیست ویلموتس حضور نداشت که 
در آن زمان شنیده شده بود مصدومیت علت 
غیبت کاپیتان دوم تیم ملی است. در دومین 
لیست تیم ملی که برای بازی با هنگ کنگ 
اعلام شده بود هم نام اشکان دیده نمی شد. هر 
چند که در فاصله یک روز مانده به این سفر و با 
دو روز تاخیر نسبت به سایر نفرات، اسم دژاگه 
هم اضافه شد. اشکان در دوران ویلموتس فقط 
۳ دقیقه مقابل هنگ کنگ بازی کرد و حالا هم 

دوباره خط خورد.
 البته در آن پست »مسعود شجاعی« دعوت 
شده است اما ویلموتس بخاطر سن بالا اعتقاد 
چندانی به شجاعی هم ندارد و مشخص نیست 
چه  است  قرار  ویلموتس  تیم  ساز  بازی  که 
کسی باشد! »سامان قدوس« هم که به دلیل 
محرومیت، ماه هاست از زمین فوتبال بیرون 

مانده است.

خط حمله و مورد عجیب »علیرضا 
جهانبخش«

ویلموتس در این ۵ ماه نشان داده که شرایط 
بازیکن در تیم باشگاهی به استعداد ذاتی اش 
اولولیت دارد. علیرضا جهانبخش که احتمالا 
بهترین بازیکن حال حاضر ایرانی هم هست، به 

دلیل نیمکت نشینی در برایتون و لیگ جزیره، 
جایش را به ستاره های آماده لیگ برتر داخلی 
داده است. جهانبخش برای بازی های دوستانه 
مقابل سوریه و کره و اولین بازی رسمی جلوی 
هنگ کنگ به تیم ملی دعوت شده بود. اما در 
دو بازی اخیر با کامبوج و بحرین ویلموتس 
اردو  این  او کشیده و در  نام  قرمز روی  قلم 
نیز جهانبخش باز هم غیبت دارد. اتفاقی که 
قطعا به مزاج این ستاره ایرانی خوش نمی آید 
و احتمال دارد در صورت تداوم نیمکت نشینی 
در برایتون، از این تیم جدا شود و به تیمی 
بپیوندد که بتواند فرصت بازی بیشتری پیدا 
کند. جهانبخش قطعا یکی از استعداد های 
مهم فوتبال ایران است که با شرایط کنونی 

حیف خواهد شد.
دیگر بازیکنی هم که در زمان کی روش جزو 
نفرات ثابت بود و حالا ویلموتس اعتقاد چندانی 
در  ترابی  است.  ترابی«  »مهدی  ندارد،  او  به 
شروع کار ویلموتس جزو نفرات اصلی او بود اما 
جواب اعتماد ویلموتس را نداد و برخلاف لیگ 
که جزو بهترین بازیکنان تیمش است، ترابی 
جزو ضعیف ترین بازیکنان تیم ملی در دوران 
سرمربی بلژیکی بود. اتفاقی که منجر به تنبیه 
او شد و در اردوی قبل جایش را به مهرداد 
محمدی و محمد محبی داد. حالا غیبت ترابی 
برای یک اردوی دیگر هم تمدید شد و این بار 
هم محبی جای او را گرفته است. محبی با ۲ 
گل، ۳ پاس گل و ۱.۷ دریبل موفق حرفی برای 

دعوت شدنش به تیم ملی باقی نگذاشت.
»سردار آزمون«، »کریم انصاریفرد«، »مهدی 
»کاوه  البته  و  زاده«  قلی  »علی  طارمی«، 
رضایی« دیگر مهاجمانی هستند که به اردوی 
تیم ملی دعوت شدند. کاوه رضایی هم جزو 
نفراتی است که به واسطه درخشش در هفته 
های اخیر با پیراهن »شارلوا« دوباره در حال 
پیدا کردن جایگاهش در تیم ملی است. باید 
منتظر بمانیم و ببینیم آیا تفکرات سرمربی 

بلژیکی مقابل عراق پاسخ خواهد داد یا خیر.

»دنیای هوادار« از لیست جدیدِ تیم ملی گزارش می دهد؛

خداحافظیِ ویلموتس با جهانبخش و عزت اللهی؟

بحث روز

»دنیای هوادار« بررسی می کند؛
لزوم حفظ و تقویت تیم های

 کشتی امید 
امیدها جا پای بزرگسالان گذاشتند

نایب  عناوین  به  دستیابی 
جهان  قهرمانی  و  قهرمانی 
و  آزاد  کشتی  تیم  آورد  ره 
مجارستان  در  امیدها  فرنگی 
بود، عناوینی که در مقایسه با 
سالهای گذشته در خور توجه 

می نماید.
در  که  بودیم  شانس  خوش 
این دوره بی آن که دچار حواشی و اتفاق ناخواسته شده 
ایران بود، دست  باشیم به جایگاهی که شایسته کشتی 
یافتیم. تردیدی نیست که اگر تدبیر لازم برای اعزام علی 
سوادکوهی فراهم شده بود، آزادکاران نیز می توانستند از 
سکوی نخست جهان بالا بروند و با جام قهرمانی به وطن 
باز می گشتیم. با تمام این احوال عملکرد کشتی گیران هر 

دو رشته کشورمان قابل قبول بود.
 در این که چه کسانی موجبات موفقیت تیم های کشتی 
امید را فراهم کردند، کنکاش نمی کنیم، این که سهم مربیان 
و عوامل فدراسیون گذشته و اکنون تا چه اندازه موثر بود را 
متر و معیار نمی گذاریم؛ زیرا اطمینان داریم هم آنان هم 
جمع حاضر در حد توان تلاش کردند. هرچند به عملکرد 
گذشته گان نقد داشتیم و هم به فعالیت امروزی ها خرده 
می گیریم، اگر غیر از این باشد رسالتی را که بر دوش می 

کشیم قابل نقد خواهد بود.
در این میان اما یک نکته را نمی توان از نظر دور داشت و آن این 
که کشتی گیران هر دو رشته رده سنی امید در انجام وظایف 
خود کوشا بودند و برای دستیابی به موفقیت از هیچ کوششی 

فروگذار نکردند.

امیدها جا پای بزرگسالان گذاشتند
آنان ثابت کردند در صورت حمایت می توانند در جهان 
میدان دار باشند. این توان را دارند که از سکوهای جهانی 
و المپیک بالا بروند به شرطی که مورد توجه واقع شوند. 
در گذشته بسیاری از قهرمانان در میادین جهانی جوانان 
صاحب مدال و افتخار شدند اما در گذر زمان به واسطه 
بی مهری ها مسیر زندگی خود را تغییر دادند. اکنون نیز 
شرایط همان است، یعنی جمعی از چهره های مستعد را 
تحت عنوان تیم های امید در کنار داریم به شرطی که 
بتوانیم آنان را حفظ کنیم. این جوانان همانند بذر آماده 
ای هستند که می توانند سال های متمادی ثمر داشته 
باشند به شرطی که آن ها را در شوره زار نکاریم و اجازه 
ندهیم نا امید شوند. هنر فدراسیون ها این نیست که دست 
پروردگان مربیان سازنده را از آن ها تحویل گرفته و صرفا 
موفقیت های قهرمانان را به نام خود ثبت کنند، بلکه هنر 
اصلی آن است که چهره هایی چون دلخانی، گرایی، محسن 
نژاد، ایمن طلب، نخودی، سرلک و زارع ها را به حال خود 
رها نکنند. آنان مدال های بالقوه جهان و المپیک خواهند 
بود به شرطی که از هم اکنون مورد تشویق قرار گیرند. این 
گوی و این میدان باید ببینم مسئولان ذیربط چه برنامه و 

هدفی برای حفظ آن ها دارند.

نگاهِ هوادار

محمدرضا کاظمی


